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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
Vijećnik Gradskog vijeća Grada Labina Mladen Bastijanić (Demokrati) je na 18. redovnoj 
sjednici Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 7. lipnja 2023. godine postavio vijećničko 
pitanje: 
„Pitam Gradonačelnika, predsjednicu Vijeća, nas vijećnike, ravnatelja srednje škole, načelnicu 
policije, sve učiteljice i učitelje, profesorice i profesore, roditelje, mame i tate, none i nonete da 
li smo kao društvo i kao zajednica sposobni i odgovorni za razvoj i odgoj naše djece. Nakon 
nedavne tragedije koja se je desila na žalost našoj djeci, našim mladima duboko sam se 
zamislio i … Ne mogu kao nono, roditelj i između ostalog kao vijećnik Labinštine šutjet i slijegati 
ramenima i biti zadovoljan sa činjenicom da se meni i mojima „niš ni trefilo“. Ja kao osoba 
NEĆU dozvoliti da se tragedija koja se je desila prelomi na nejakim i nemoćnim leđima mladog 
dečka koji je vozio traktor. Ne mogu i neću dozvoliti da je za nesreću samo on odgovoran i da 
se sva krivica prebacuje na njega i na mlade ljude koji su se vozili, a na žalost i nastradali u 
prevrtanju traktora. Svi oni će na žalost imati traume čitav život i to zbog nas jer mi kao društvo 
i pojedine odgovorne osobe nismo preventivno djelovali. Krivi smo mi kao zajednica i kao 
društvo i to matematički netko više netko manje. Zašto to tako govorim… osjećam da će se 
sve prelomiti na dečku koji je vozio traktor te na djecu koja su bila u tom nesretnom traktoru. 
Ako tome bude tako, na ovom ću Vijeću do kraja mog mandata stalno o tome govoriti i stalno 
propitivati i neću šutjeti. Preuzmimo odgovornost, neka se prepoznaju svi koji su suodgovorni 
i konačno se oglasite i nemojte šutjeti o tome. Nemojte stalno ponavljati „dobro samo pasali“ 
jer NE nismo „dobro pasali“. Pokrenimo se i neka odgovorni odgovaraju.“  
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao Valter Glavičić, gradonačelnik Grada Labina: 
„Ovo prvo nisam shvatio da li je pitanje ili konstatacija, no probat ću svejedno odgovoriti, ako 
se slažete. Obzirom da je tema teška i nije mi drago da se desila, ali drago mi je da o tome 
pričamo. Da nije gospodin Mladen postavio pitanje, vjerojatno bi ja bio na kraju aktualnog sata 
iskoristio par minuta uz sugestiju sa predsjednicom Gradskog vijeća da o tome 
porazgovaramo. Prvo i osnovno što želim reći je da svi mi živimo u istom gradu, gradu koji nije 
velik, gradu u kojem se svi dobro poznaju. Grad Labin odnosno svi mi zajedno funkcioniramo 
na način da dobro znamo stvari koje se dešavaju i stvari koje su se desile nikome nisu lako 
pale i svima nam je bilo strašno teško. Međutim, ova godina nije bila ništa drugačija ni od 
lanjske godine ni od dugog niza godina gdje se to dešava. Otvoreno ću reći kao i u svim 
hrvatskim gradovima. Činjenica je da maturanti već godinama koriste povorku sa lokacije 
Srednje škole Mate Blažina, prođu kroz glavnu labinsku ulicu, zaustave se na starogradskom 
trgu i nakon toga produže u uvalu Prtlog gdje nastave svoje slavlje. To su činjenične stvari i 
svi ih dobro znamo. U tih 20 godina nikada nitko nije o tome postavljao pitanje, pa ni vi vijećniče 
Mladen, pa ni ja. I to moramo reći na glas. Svi smo svjesni da u mladosti postoje stvari koje 
jednostavno svi skupa, kao mladi žele proći, žele na neki način tu školsku dob na neki način  
uz jedno druženje dovršiti i teško je reći da je to nešto što se može zabraniti. Što se tiče Grada, 
ako ste to tako krenuli, znate da Grad nije osnivač Srednje škole i da Grad ne daje dozvolu za 



promet. Tako da Grad nije ni odobravao niti ne odobravao jer jednostavno za to nije nadležan. 
S druge strane, ono što sam rekao nedavno u jednom razgovoru na našem labinskom radiju, 
to su naša djeca. Ja sam roditelj troje djece, kao što ste i Vi nono i sigurno to proživljavam na 
jedan drugi način, pogotovo što sam bio na mjestu nesreće šest ili sedam minuta nakon što se 
desila. U ovom trenutku svi skupa možemo razmišljati za naprijed. Znate da sam javno dao 
podršku i djetetu i obitelji i svim maturantima i Srednjoj školi, razrednicima, ravnatelju jer mislim 
da, u ovom trenutku, jedino mudro, racionalno, jedino ono što svi skupa kao ljudi možemo 
napraviti je da svi skupa podržimo jedni druge jer u takvim situacijama zadnja stvar, ali baš 
zadnja koja se radi je upiranje prstom u nekoga. S naše strane, kompletna situacija od trenutka 
dešavanja pa nakon, uz pomoć Javne vatrogasne postrojbe, još jednom ću iskoristiti trenutak 
da se zahvalim njima, svim službama hitne medicine koje su došle ne samo sa naše stanice 
nego iz svih gradova Istre, Nastavnom zavodu za hitnu medicinu, županijskoj pročelnici 
Gordani Antić, gospodinu Dinu Kozlevcu, svima onima koji su nam pripomogli da se to čim 
prije pokuša na lokaciji intervenirati i čim prije dostaviti na lokaciji gdje se može pružiti prava 
pomoć našoj djeci. Idemo dalje. Nakon toga jasno mi je, posljedica. I razumijem Vas. Ali 
stvarno mislim da postoje stvari gdje se zajednica testira. Svi mi imamo neke planove u životu 
pa tako i u obitelji. Neki puta se planovi ostvare, a neki puta dođemo u situaciju, ispričavam se 
predsjednici što sam malo duži. Izvinite svi u moje osobno ime gradonačelnika. Mislim da je 
tema pre bitna da bi je mogao sažeti u dva, tri minuta. Mislim da je u takvim situacijama prvo i 
osnovno da se svi okupimo, da svatko pomogne onako kako može i da prvu stvar pokušamo 
pomoći toj djeci, najprije fizički u smislu svih onih stvari koje su se poslije dešavale i u Općoj 
bolnici Pula i KBC-u Rijeka. I njima bi se zahvalio na jednom prijemu koji je bio dole u Puli koji 
je bio jako dobro organiziran. I KBS-u Rijeka. Osobno sam posjetio maturante u KBC-u Rijeka 
prošli utorak. Mislim da je strašno bitno djelovati na način da ne prozivamo i da ne radimo 
traume ljudima. Ne samo maturantima nego svima. Jer ova zajednica mora i dalje funkcionirati. 
Znamo da je to jedna siva zona kao što postoji puno događanja u Hrvatskoj koje su sive zone, 
kao što ih svi uvijek gledamo. Sada se je desilo i sada postavljamo stvari malo drugačije. Još 
jedanput apeliram, budimo zajednica, podržimo jedni druge i to je jedini ispravan put u ovom 
teškom trenutku. Još jedanput, podržavam sve maturante, sve razrednike i Srednju školu Mate 
Blažine. To je moj odgovor i moje razmišljanje. Ja policija nisam niti sam ikada u životu to želio 
biti i neću se baviti niti prozivanjem niti upiranjem prstom. Sudbina je bila kakva je bila. Da smo 
svi zakazali jesmo, ako to želite čuti, ali mislim da u ovom trenutku način rješavanja dalje 
moramo razmisliti kako za iduću godinu, to se slažem, a mislim da u ovom trenutku svatko 
neka radi svoj posao, a ja sam rekao svoje razmišljanje koje sam već izrekao i iza kojeg stojim. 
Stalno smo u kontaktu sa svima i bit ćemo, a ovo što ste Vi rekli imate pravo, ja to neću sigurno 
negirati, ali se sa Vama apsolutno ne slažem.“  
 
Vijećnik Mladen Bastijanić (Demokrati) dodatno navodi: 
„Nisam zadovoljan sa odgovorom. Djelomično sam zadovoljan. Ja nikome ništa ne imputiram.  
Meni se imputiraju neke stvari i u nikoga još nisam upro prstom. U pitanju sam lijepo rekao. 
Uprt ću prstom ako samo dijete koje je vozilo traktor nastrada. A obzirom da znam kakav je 
naš sustav i kakvi smo mi kao zajednica, osjećam da će samo on nastradati. To je poanta 
cijelog pitanja.“ 
 
Valter Glavičić, gradonačelnik Grada Labina dodatno navodi: 
„Prva stvar, još jedanput. Nema ako, mi moramo stajati jedan iza drugih, prvenstveno iza naših 
maturanata. To je poanta što sam htio porućiti. Vi ste postavili pitanje što ako se desi. Ok. 
Kažem nema ako, moramo stajati cijelo vrijeme. Zato sam rekao da je to cijeli jedan proces. 
Od trenutka kada se desilo, nakon toga i pomoći u raznim situacijama. To je bila poanta, možda 
me niste shvatili.“  
 
 S poštovanjem, 

                                                                                                                                 PROČELNICA 
                                                                                                      Loreta Blašković, v.r. 


